
Táncos lábú gyerekek 
lelkes közössége Nyíracsádon

Készülnek a tízéves jubileumra
Nem könnyű a vidéki népi- 

tánc-oktatás helyzete napjaink
ban. Ezt elsősorban azok tudják 
a legjobban, akik nap mint nap 
benne vannak a táncoséletben. 
Kevés olyan vidéki népi tánc
csoport van, amelyik hosszabb 
idő óta működik. A megalakult 
együttesek rövid életűek, hiszen 
nincs megfelelő anyagi, szak
mai segítség. A kevesek közé 
tartozik a nyíracsádi Akác népi 
tánccsoport. Vezetőjük, Sörlei- 
né Trencsényi Emma a nyíráb
rányi óvodában dolgozik mint 
óvónő. Szabadidejének szinte 
minden percét hobbijára, a tánc
ra, illetve annak oktatására for
dítja. S most a tánccsoport me
galakulásának tízéves évfordu
lójára próbálnak...

-  Nagy izgalommal készü
lünk a február harmadikán 
Nyíracsádon tartandó jubileumi 
műsorunkra -  mondja a csoport 
vezetője. -  Több régi táncosun
kat is visszahívtuk erre a rendez
vényre, ahol az eddig tanult ko
reográfiákat mutatjuk be.

-  Hány tagja van az Akác 
együttesnek?

-  Negyvennégyen vagyunk 
a csoportban. A legfiatalabbak 
tízévesek, de a húszon felüliek 
is tagjai az együttesnek. Néhány 
tehetséges nyírábrányi gyerek 
is az Akác csoportban táncol.

-  Kész koreográfiákkal dol
goznak?

-  Egy komplett, új koreog
ráfia sok pénzbe kerül. Sajnos 
pénzhiánnyal küszködtünk, 
ezért csak ritkán engedhetjük 
meg magunknak, hogy „vásá
roljunk” . így hát természetes, 
hogy én is tervezek táncsoro
kat több-kevesebb sikerrel. 
Nem könnyű feladat mindenki 
szerepeltetése, hiszen sok a 
lány, kevés a fiú, s nagy a kor
különbség.

-  Szereplési lehetőségek?
-  Szerencsére sok helyre 

hívnak bennünket. Nyíracsá
don és Nyírábrányban a közsé
gi rendezvényeken állandóan 
jelen vagyunk, s a ligetaljai na
pokon is minden évben részt ve
szünk. Hét éve járunk a megyei 
fórumra, ahol a szakmai zsűri 
értékeli munkánkat. Egy külön- 
díj és egy nívódíj van birto
kunkban.

-  Úgy tudom, hogy külföld
re is járnak...

-  Voltunk már Ausztriában, 
s kétszer Lengyelországban. 
Már hagyomány, hogy a május
ban tartandó Nyíló akác elneve
zésű határ menti napon Romá
niában lépünk fel, hiszen példá
san jó a kapcsolatunk a románi
ai székiekkel. Három év óta 
minden nyáron vendég gyere

keket fogadunk, s mi visszük 
őket haza. Szék a néptáncosok 
körében egy külön fogalom, 
hisz 200 éves hagyományát a 
mai napig őrzi. Egy élő tánchá
zat látni, ott táncolni, táncot ta
nulni nem mindennapi élmény. 
Mindez nagy hatással van min
den gyerekre. Hiszen feltöltőd
ve, újult erővel térünk ilyenkor 
haza.

-  A csoport kap segítséget, 
támogatást?

-  Mikor tíz évvel ezelőtt 
Nyíracsádra kerültem, rövid 
időn belül felfigyelt a munkánk
ra a Katona Gyula polgármes
ter úr. Neki nagyon sokat kö
szönhetünk, ugyanis bel- és kül
földi csoportokat hív meg, szer
vezi az utazásainkat, fellépése
inket, szponzorokat szerez szá
munkra. Szakmai Osegítséget a 
Hajdú együttes vezetőitől, Ko
roknál Katalintól és Kardos 
Lászlótól kapunk. Ők indítottak 
el bennünket.

-  Mi a titka a csoportnak?
-  Titok...? Egyszerű ez. A 

gyerekek jól érzik magukat a 
próbákon, fellépéseken. Vágy
nak ebbe a közösségbe, szere
tik egymást, elfogadják a mási
kat olyannak, amilyen. Az uta
zások, meghívások azt bizonyít
ják, hogy szükség van ránk...

Kiss Margit


